„Ich erkläre hiermit, dass ich diese Arbeit/diese Prüfung selbstständig verfasst/beantwortet habe, keine weiteren Personen mir dabei geholfen haben, keine unerlaubten Hilfsmittel verwendet habe, und keine anderen als die angegebenen Quellen benutzt habe. Alle Stellen, die wörtlich oder sinngemäss aus Quellen entnommen wurden, habe ich als solche gekennzeichnet. Mir ist bekannt, dass andernfalls die Prüfung/die Arbeit mit der Note 1 bewertet wird bzw. der Senat gemäss Artikel 36 Absatz 1 Buchstabe r des Gesetzes vom 5. September 1996 über die Universität zum Entzug des auf Grund dieser Arbeit verliehenen Titels berechtigt ist.

Für die Zwecke der Begutachtung und der Überprüfung der Einhaltung der Selbständigkeitserklärung bzw. der Reglemente betreffend Plagiate erteile ich der Universität Bern das Recht, die dazu erforderlichen Personendaten zu bearbeiten und Nutzungshandlungen vorzunehmen, insbesondere die schriftliche Arbeit zu vervielfältigen und dauerhaft in einer Datenbank zu speichern sowie diese zur Überprüfung von Arbeiten Dritter zu verwenden oder hierzu zur Verfügung zu stellen."


English translation1: 

"I declare herewith that I wrote this thesis/examination on my own, without the help of others and without using any unpermitted sources of information (internet, books, etc.). Wherever I have used permitted sources of information, I have made this explicitly clear within my text and I have listed the referenced sources. I understand that if I do not follow these rules my thesis/examination will be assigned the mark 1.0, and that the Senate of the University of Bern is authorized to revoke the title awarded on the basis of this examination/thesis (according to Article 36, paragraph 1, litera r of the University Act of September 5th, 1996).

For the purposes of evaluation and verification of compliance with the declaration of originality and the regulations governing plagiarism, I hereby grant the University of Bern the right to process my personal data and to perform the acts of use this requires, in particular, to reproduce the written thesis and to store it permanently in a database, and to use said database, or to make said database available, to enable comparison with theses submitted by others.”

1This is a translation and is provided for information purposes only. It has no legal force. Accordingly, in the event of any dispute whatsoever about the interpretation the text of the original German version shall always prevail.
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